
Protokół Nr III/2010 
z sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 30 grudnia 2010 roku 
 

Otwarcia obrad III sesji  kadencji 2010 – 2014 dokonał Przewodniczący Rady 
Miejskiej Adam Mysiara. 
Stwierdził iż obecnych jest 13 radnych co stanowi wystarczające quorum do 
podejmowania prawomocnych uchwał.. 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Stanisława  Łazarskiego. 
Głosowanie 
12 głosów – za  
 1 głos  wstrzymujący 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
Pan Burmistrz 
- złożył pisemny wniosek o wprowadzenie do porządku obrad następujących uchwał: 

1. Zmiana do Statutu ZUK, 
2. Zarządzenie wyborów do rad sołeckich i zarządów osiedli, 
3. Zmieniająca uchwałę Nr LI/424/2010 z dnia 29 października w sprawie zasad 

korzystania z boiska i placu zabaw w miejscowości Borszowice, 
4. W sprawie zasad korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na terenie 

miasta będących własnością Gminy Sędziszów. 
Pan Przewodniczący 
- zaproponował wprowadzenie wymienionych uchwał jako punkty 17,18,19 i 20 
porządku obrad 
Głosowanie 
13 głosów – za 
Odczytał proponowany porządek obrad wraz z przyjętymi zmianami: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji. 
3. Informacja o pracy Burmistrza. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Uchwały w sprawie zmian w budżecie. 
6. Uchwała w sprawie Planu Zagospodarowania Przestrzennego miasta Sędziszów. 
7. Uchwała w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z radami 

działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji. 

8. Uchwała w sprawie ustalenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o 
realizację zadania publicznego Gminy Sędziszów w ramach inicjatywy lokalnej. 

9. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
Ochotniczych Straży Pożarnych uczestniczących w działaniach ratowniczych lub 
szkoleniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną. 

10. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2011 rok. 

11. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2011 rok. 
12. Uchwalenie programu  przeciwdziałania przemocy rodzinie. 
13. Uchwała w sprawie zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze. 



14. Uchwała w sprawie zmiany załącznika Nr 10 do uchwały Nr XLVIII/2010 w sprawie 
zasad i trybu korzystania z obiektów i urządzeń OSiR w Sędziszowie. 

15. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr LII/429/2010 w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości. 

16. Uchwała w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 
podatkowych. 

17. Uchwała w sprawie zmian w Statucie zakładu Usług Komunalnych w Sędziszowie. 
18. Uchwała w sprawie zarządzenia wyborów do rad sołeckich i zarządów osiedli. 
19. Zmieniająca uchwałę Nr LI/424/2010 Rady Miejskiej w Sędziszowie z dnia 29 

października 2010 roku w sprawie zasad korzystania z boiska do piłki nożnej i placu 
zabaw w miejscowości Borszowice. 

20. Uchwała w sprawie zasad korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na terenie 
miasta będących własnością Gminy Sędziszów. 

21. Odpowiedzi na interpelacje. 
22. Wolne wnioski i dyskusja. 
23. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie 
13 głosów – za 
Ad. 2 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, nie wniesiono uwag. 
Głosowanie 
13 głosów – za 
Ad. 3 
Pan Burmistrz 
Przedstawił informację o pracy za okres od ostatniej sesji (materiał stanowi załącznik do 
protokołu). 
Radna B. Wójcik 
- zapytała czy w okręgu Nr 5 zostały odebrane roboty jak parking za bl.15, 11 ile chodnik 
przy Polnej. 
Pan Burmistrz 
- w przerwie zapytam Naczelnika i udzielę odpowiedzi. 
Radny N. Jawor 
- z jakich środków zapłacono za boisko w Borszowicach bo okazuje się że z funduszu 
sołeckiego. 
Pan Burmistrz 
- zadanie realizowane z PROW a wszystkie dodatkowe roboty z budżetu lub funduszu 
sołeckiego. 
Pani Skarbnik 
- koszty urządzenia i wyposażenia boiska i placu to kwota 44.658zł w tym w tym 17. 205 
środki własne a pozostałe z PROW. 
Radny W. Tabor 
- 18.910 zł kosztował rów i odwodnienie w Gniewięcinie, część daliśmy z funduszu 
sołeckiego a w zamian mieliśmy mieć zrobione boisko. 
Pan Burmistrz 
- cały fundusz był przeznaczony na boisko, było wykonane bardzo dużo robót ziemnych i to 
rozliczono. Tych prac już nie można było przełożyć i daliśmy tą kwotę na wykonanie 
docelowego rozwiązania, chcemy odprowadzić wodę do cieku, który już jest, część prac 
wykonano a umowa jest na kompleksowe odwodnienie. 
Radny D. Juszczyk 
- poprosił o ustawienie tablicy ogłoszeniowej przy ul. Przemysłowej. 



Radny Z. Konieczny 
- kanalizacja zakończona, zapytał czy z racji utrudnień spowodowanych  warunkami 
atmosferycznymi będziemy musieli dopłacać, a czy firmy się zmieszczą w planowanych 
środkach. 
Pan Burmistrz 
- jest kilka przypadków, że nawet gdybyśmy chcieli pomóc nie ma takich możliwości bo 
umowa ryczałtów, będą sprawy w Sądzie.  Drugi temat to kanalizacja Kieleckiej, Borszowice 
i Gródek, jest propozycja zmiany technologii z grawitacyjnej na tłoczną, prosilibyśmy o 
akceptację tej zmiany. Po konsultacji z RIO zleciliśmy ekspertyzy geologiczne celem 
sprawdzenia wysokości wód gruntowych. 
Ad. 4 
Radny W. Tabor 
- miało być po 3 dreny na posesję, resztę właściciele mają sobie kupić i zapłacić za montaż, 
dlaczego mają płacić? 
- dzwoniłem do ZDP o odśnieżenie góry klimontowskiej, zapewniono mnie że będzie 
zrobione, pojechałem tam okazuje się że jest jedna koleina i nic nie zrobiono. 
Radna B. Wójcik 
- proszę o informacje  w sprawie chodnika przy Armii Krajowej, ile kostki zdemontowano i 
gdzie została rozdysponowana, 
- ile nowej ułożono i za jaką kwotę, 
- proszę o informacje czy są wykonane projekty na uliczki przy Przemysłowej? 
- dlaczego w okręgu Nr 5 nie wykonano wszystkich zaplanowanych robót – chodnik od bl. Nr 
2 do Agencji PKO, przebudowy parkingu między blokami 10 – 11, 
- proszę o pełną informację, która firma i za ile wykonała termomodernizację szkół, 
przedszkola, MGOZ, UM i świetlic – adaptacja budynków na świetlice wiejskie. Odpowiedź 
proszę na piśmie. 
Radny Z. Konieczny 
- proszę przekazać do ZDP wykonanie rowu w Podsadku od strony południowej, 
- udrożnienie rowu w Klimontowie i ścinka poboczy od Firmy Gabi do rowu w stronę łąk. 
Radny J. Strzelec 
- pracownicy ZDP nie znają swojego terenu, nie do końca odśnieżają drogę powiatową 
Mstyczów – Karczowice, część odśnieża człowiek z Małopolski, 
- Przełaj tonie w wodzie stojącej na jezdni, w wyniku ciężkiego transportu pęka jezdnia i 
woda nie odpływa do rowów, 
- od torów Janinów w stronę Krzelowa. 
Radny D. Juszczyk 
- czy jest w planie parking przy Technikum ul. Przemysłowa, samochody nie mają gdzie stać i 
wjeżdżają na teren szkoły, 
- kto jest właścicielem byłej rzeźni, są tam stare topole mogące się przewrócić na drogę, 
- czy mieszkańcy Bąkowca mogą przechodzić przez Bazę TKR? 
Radny M. Mentel 
- poprosił o wystąpienie do ZDP aby droga Mierzawa – Sędziszów była w jak najkrótszym 
czasie modernizowana łącznie z rowami bo jest w fatalnym stanie a tam jest największy ruch. 
Radny M. Gliwiński 
- przekazał prośbę mieszkańców bl 7 na Skarpie, od Przedszkola w chodniku są  rury do 
odprowadzenia wody, pytają czy można ich dołożyć lub zwiększyć średnicę? 
- czy będą wykonane schody na Skarpie? 
- czy na Zielonej będą progi zwalniające? 
Radny D. Juszczyk 
- prośba o rozwiązanie problemu ruchu samochodowego przy SP Nr 1 w godzinach 730 – 800. 



Pan Burmistrz 
- po zakończeniu prac tam będzie ruch jednokierunkowy. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- proszę o poszerzenie ul. Sportowej od kościoła do przejazdu bo jest tyle śniegu, że 
samochody nie mogą się wyminąć. 
Radny N. Jawor 
- w Borszowicach pod drogą powiatową są za małe przepusty, przy gwałtownej odwilży 
posesje będą pływać. 
Ad. 5 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z WFOŚiGW, w związku z tym że 
kanalizacja nie została jeszcze zakończona część przejdzie na 2011 rok i musi być zmiana tej 
uchwały. 
Głosowanie 
14 głosów – za                  uchwała Nr III/7/2010 
- przedstawiła uchwałę w sprawie nie wygasających środków 
Głosowanie 
14 głosów – za                  uchwała Nr III/8/2010 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy, przedstawiła załączniki dotyczące zmian 
Radny M. Mentel 
- mam taką uwagę, abyśmy te zmiany dostawali wcześniej 1 – 2 dni przed sesją aby nie 
głosować w ciemno. 
Pani Skarbnik 
- kolejne zmiany będą przedstawiane wcześniej, teraz jest wyjątkowa sytuacja bo to koniec 
roku do wczoraj trwały uzgodnienia i ustalenia. 
Pan Przewodniczący 
- poddał uchwałę pod głosowanie 
14 głosów – za                  uchwała Nr III/9/2010 
Ad. 6 
Pan Matuszko 
- wracając do historii 2 lata temu plan zagospodarowania przestrzennego miasta był już 
uchwalany ale nie przeszedł. Rozpoczęto ponownie procedury, które trwały do dzisiaj. 
Uchwała składa się z tekstu i załączników: 
1)  Rysunek planu w skali 1: 1000 – przeznaczenie i zasady zagospodarowania terenu, 
2)  Rysunek w skali 1 : 5000 – Zasady obsługi w zakresie infrastruktury technicznej, 
3)  Rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag, 
4)  Rozstrzygnięcie o sposobie realizacji, zapisanych w planie inwestycji z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 
finansowania. 
Burmistrz ma obowiązek przedstawić Radzie wykaz nieuwzględnionych uwag, które muszą 
być głosowane oddzielnie. Dzisiaj musimy ponownie przegłosować uwagi nawet te z przed 2 
lat. 
Przedstawiał kolejno nazwiska osób i treść uwagi i przyczynę nieuwzględnienia, które Rada 
kolejno głosowała, wynik głosowania został wpisany do załącznika Nr 3 uchwały. 
Po przegłosowaniu wszystkich uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę w 
sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Sędziszów. 
Głosowanie 
11 głosów – za 
3 głosy – wstrzymujące się                    uchwała Nr III/10/2010 



Pan Matuszko podziękował za wieloletnią współpracę, mam nadzieję że Urząd Wojewódzki 
dopuści ten dokument do użytku 
Ad. 7 
Pani Sekretarz 
- przedstawiła uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z radami 
działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
organizacji. 
Głosowanie 
13 głosów – za            uchwała Nr III/11/2010 
Ad. 8 
Pani Sekretarz 
- przedstawiła uchwałę w sprawie ustalenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków 
o realizację zadania publicznego Gminy Sędziszów w ramach inicjatywy lokalnej. 
Głosowanie 
13 głosów – za               Uchwała Nr III/12/2010 
Ad. 9 
Pani Sekretarz 
- przedstawiła uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków Ochotniczych Straży Pożarnych uczestniczących w działaniach ratowniczych lub 
szkoleniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną. Po dyskusjach na 
posiedzeniach Komisji jest propozycja stawek 3,50zł, 4,00zł i 12,00zł za udział w akcjach. 
Ponieważ jest to akt prawa miejscowego dopisaliśmy w projekcie uchwały § 4o ogłoszeniu w 
Dzienniku Urzędowym Województwa, po wejściu w życie uchwały stawki te zostaną 
wyrównane. 
Głosowanie 
11 głosów – za 
2 głosy – wstrzymujące się         uchwała Nr III/13/2010 
Ad.10 
Radny J. Strzelec 
- patrząc w projekt budżetu na 2011 rok mamy po stronie wpływów 142.000zł a po stronie 
wydatków 190.000zł, powtarza się to od kilku kadencji . wynagrodzenie wynosi prawie 94tys. 
powinno to być rozpisane.  Komisje Rozwiązywania problemów alkoholowych to w całym 
kraju armia ludzi, która się nie sprawdziła a my szukamy pieniędzy , proponuję aby 
niwelować te słupki to będą pieniądze na inwestycje. Według mnie komisja jest za liczna, 
myślę że Burmistrz się przychyli i zmniejszy jej skład. 
Pan Burmistrz 
- nieprawdą jest, że drogi robimy tylko w Sędziszowie, przy pomocy środków unijnych 
objętych jest więcej sołectw, na 60km wykonanych 2/3 na terenie wsi. Musi być 
zrównoważony rozwój społeczny. Wiele razy tłumaczyłem, że ujmujemy te wydatki do czego 
obliguje nas ustawa. Jedynym wyjątkiem jest świetlica socjoterapeutyczna której mogłoby nie 
być – jest to zadanie własne gminy. Jeśli chodzi o wynagrodzenie to nie możemy podać ile 
kto zarabia, są to wynagrodzenia 3 osób z pochodnymi. Program był dogłębnie omawiany 
dopasowany do naszych możliwości. Ostatecznie w br dołożyliśmy tylko 10.000zł. Pani 
Pakos pilnuje aby te wydatki były jak najmniejsze. 
W skład Komisji wchodzą : Burmistrz, 3 radnych, psycholog ,policjant, lekarz, Kier. OPS,   
B. Lipiec, przedstawiciel Klubu AA i p.Pakos jako pełnomocnik.  Kierownik OPS i p. 
Kunicki są na długotrwałych zwolnieniach lekarskich i na razie nie uzupełniamy składu. 
Radny M. Mentel 



- tą sprawę poruszaliśmy na Komisji Budżetowej i Rewizyjnej, za posiedzenie Komisji dieta 
wynosi 100zł, zasadnym jest aby zmniejszyć Komisję do 4 osób i automatycznie obciążenie 
finansowe. 
Radny J. Strzelec 
- nie prosiłem o wykaz imienny, proszę podać ile z tej kwoty jest na pochodne od płac. 
Pani Sekretarz 
- niektóre zadania są wykonywane w ramach obowiązków służbowych pracowników. 
Radna B. Wójcik 
- zapytała czy zostały zlikwidowane przypadki sprzedaży alkoholu nieletnim, bo mam 
sygnały że nie. 
Pan Burmistrz 
- takie przypadki nie mają prawa istnieć, tam gdzie były mamy 2 sprawy w Sądzie. Na 
następnym posiedzeniu Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi zajmiemy się tą sprawą. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 rok. 
Głosowanie 
10 głosów – za 
3 głosy – wstrzymujące się                uchwała Nr III/14/2010 
Ad. 11 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił uchwałę w sprawie uchwalenia Programu przeciwdziałania Narkomanii na 2011 
rok. 
Radny D. Juszczyk 
- zgłosił wniosek aby do programu przeciwdziałania Narkomanii w pkt. 2 gdzie są 
wymienieni realizatorzy programu dopisać Nauczycielskie Stowarzyszenie Sportu i 
Turystyki, będziemy pisać programy . 
Pan Przewodniczący 
- poddał wniosek pod głosowanie 
13 głosów – za 
Głosowanie uchwały  
13 głosów – za                             uchwała Nr III/15/2010 
Ad. 12 
Pani Sekretarz 
- ustawa wprowadza nowe zadanie, do których został powołany gminny zespół 
interdyscyplinarny, którego członkowie pracują bezpłatnie w ramach swoich obowiązków 
służbowych. 
Przedstawiła uchwałę w sprawie uchwalenia programu przeciwdziałania przemocy w 
rodzinie. 
Głosowanie 
13 głosów – za                        uchwała nr III/16/2010 
Ad. 13 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił uchwałę w sprawie odpłatności za usługi opiekuńcze 
Głosowanie 
13 głosów – za                        uchwała nr III/17/2010 
Ad. 14 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił uchwałę  w sprawie zmiany załącznika Nr 10 do uchwały Nr XLVIII/2010 w 
sprawie zasad i trybu korzystania z obiektów i urządzeń OSiR w Sędziszowie. 



Głosowanie 
13 głosów – za                        uchwała Nr III/18/2010 
Ad. 15 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła  uchwałę zmieniająca uchwałę Nr LII/429/2010 w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości.( w związku ze zmianą ustawy o finansach 
publicznych). 
Głosowanie 
13 głosów – za                         uchwała Nr III/19/2010 
Ad. 16 
Pani Skarbnik  
- z tego samego powodu  proponujemy uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy 
informacji i deklaracji podatkowych. 
Głosowanie  
13 głosów –za                    uchwała Nr III/20/2010 
Ad. 17 
Pan Przewodniczący  
- przedstawił uchwałę w sprawie zmian w Statucie Zakładu Usług Komunalnych w 
Sędziszowie. 
Głosowanie 
13 głosów – za                       uchwała Nr III/21/2010 
Ad. 18 
Pani Sekretarz 
- przedstawiła uchwałę w sprawie  zarządzenia do rad sołeckich i zarządów osiedli. 
Głosowanie 
13 głosów – za                   uchwała Nr III/22/2010 
Ad. 19 
Pani Sekretarz 
- w związku z rozmową z Wydziałem Prawnym UW zasugerowano nam poprawić  uchwały 
dotyczące regulaminów korzystania z placów zabaw i boiska, regulaminy nie powinny być w 
uchwala a Rada określa tylko zasady. 
Odczytała uchwałę zmieniająca uchwałę Nr LI/424/2010 Rady Miejskiej w Sędziszowie z 
dnia 29 października 2010 roku w sprawie zasad korzystania z boiska do piłki nożnej i placu 
zabaw w miejscowości Borszowice. 
Głosowanie 
14 głosów – za                uchwała Nr III/23/2010 
Ad. 20 
Pani Sekretarz 
- przedstawiła uchwałę  w sprawie zasad korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na 
terenie miasta będących własnością Gminy Sędziszów. 
Radny M. Gliwiński 
- mamy 3 place zabaw a co z tym przy SP Nr 1? 
Pani Sekretarz 
- ten plac został przekazany w trwały zarząd Dyrektorowi SP Nr 1. 
Pan Przewodniczący 
- poddał uchwałę pod głosowanie 
Głosowanie 
13 głosów –za 
1 głos – wstrzymujący się           uchwała Nr III/24/2010 
Ad. 21 



Pan Burmistrz 
- udzielił odpowiedzi na interpelacje radnych: 
Pan W. Tabor 
- zostały przyjęte  zasady aby pomóc przy odwodnieniu, gmina  daje 3 dreny, jeśli ktoś chce 1 
czy 2 dołożyć to musi kupić, uważam że jest to uczciwe postawienie sprawy, 
- odśnieżanie góry klimontowskiej zgłosimy do ZDP. 
Radny W. Tabor 
- to zrobić nieodpłatnie a dreny sobie dokupią. 
Pan Burmistrz 
- nie ma czegoś takiego że nieodpłatnie,  odwodnienia są potrzebne na połowie gminy i 
musimy z tych obciążeń schodzić. 
Pan M. Mentel – koszt ściany bocznej 1szt. Kosztuje 100zł, wtedy się nie obsypuje. 
Pani B. Wójcik – z rozbiórki chodnika przy AK odzyskano 300m2 , 70m zostało ułożone na 
Bazie TKR a 230m plac i chodnik przy kościele w Rynku. Nowej kostki zakupiono 567m2, 
wykonywał ZUK w ramach dotacji. 
- projekty na uliczki przy Przemysłowej są wykonane, zobaczymy na ile uda się wykonać w 
2011, 
- nie wykonano chodnika między blokami 10 – 11 Sady, będzie ujęte na 2011 rok. 
Termomodernizacje budynków są rozpisanie w materiale – podsumowanie kadencji 2006 – 
2010, kto wykonywał jaki budynek. 
Jeśli chodzi o świetlice, adaptacja budynku w Czepcu za kwotę do 14.000zł, rozesłano 8 ofert, 
wpłynęła tylko 1 p. Justyny Dzwonek. 
Czekaj – również wpłynęła 1 oferta p. Justyny Dzwonek. 
Krzcięcice – wysłano do 4 firm, wpłynęły 2 oferty: PPHU Zasada 17.227zł i p. Zieliński 
24.416zł. 
Białowieża – wykonywała firma p. Justyny Dzwonek, 
Klimontów – malowanie elewacji – p. Kucera za 1295zł, 
Zielonki – adaptacja i wyposażenie firma p. Ostrowskiego 85.000zł 
Radna B. Wójcik 
- nie zgadzam się że rozbudowa parkingu nie była zaplanowana, mam pismo potwierdzające 
że będzie to robione, czekałam i dlatego dziś znów pytam, mam różne dane 266m2 , 572m2 i 
dziś uzyskałam informację 573m2. 
Pan Przewodniczący 
- czy to chodzi o chodnik między blokami 10 – 11, przy objeździe stwierdzono że to 
marnotrawstwo. 
Radna B. Wójcik 
- mówimy o rozbudowie celem zwiększenia ilości miejsc parkingowych. 
Pan Burmistrz 
- wykonano to co było planowane, na co był przedmiar i kosztorys inwestorski, 
- przy bloku Nr 11 jest miejsce i można coś zrobić, 
- musimy podejść indywidualnie, zapytać mieszkańców, sprawę musi rozeznać inspektor 
nadzoru. Przez ostatnie lata na osiedlach bardzo dużo zostało zrobione.. 
Radny Z. Gładki 
- proszę o umieszczenie w piśmie do ZDP prośbę o dostawienie płotków bo dziś nie mogłem 
dojechać od drogi Trzciniec – Łowinia, tam gdzie brakuje płotków całkiem zasypało, 
- poprosił o oznakowanie słupkami drogi w Pawłowicach przy stawach , ostatnio ciężarowy 
samochód wjechał na staw. 
Pan Burmistrz 
- w sprawie wniosku radnego Koniecznego wystąpimy do ZDP, 
- sprawę nieprawidłowego odśnieżania  przez Powiat już zgłaszaliśmy, 



- jeśli chodzi o ścinkę poboczy i czyszczenie rowów i odwodnienia to będziemy robić, ma być 
mniej asfaltów a więcej spraw odwodnieniowych, 
- jeśli chodzi o likwidację śliskości to poniżej – 5 nie sypią bo to nie daje rezultatu. 
Pan D. Juszczyk 
- przy ZS koło SEFAKO to jest teren Starostwa, obniżyli krawężniki żeby ten parking powstał 
na naszą prośbę, 
- mieszkańcy już mogą przechodzić przez teren Bazy TKR, 
- po zakończeniu prac kanalizacyjnych zastanowimy się nad ruchem jednokierunkowym przy 
SP Nr 1. 
Pan M. Mentel – remont drogi Mierzawa – Sędziszów chcieliśmy robić ze schetynówki ale się 
nie udało, prosiliśmy aby Powiat ujął tą drogę do popowodziowych, uważamy że jest to 
priorytet bo jest największy ruch, jest wąska i trudno wyminąć się z TIR-em. 
Pani Sekretarz 
- musimy wypracować co chcemy robić we współpracy z Powiatem, znamy realia nasze i ich. 
Myślę że powinniśmy usiąść i zaplanować roboty na 4 lata np. drogę Mierzawa – Sędziszów,  
Wszystkie tłuczniowe robić w asfalcie, dodatkowo ścinka poboczy, rowy, rozmowy powinny 
się rozpocząć jak najwcześniej. Dyrektor Grad twierdzi że priorytetem jest droga Słupia – 
Sędziszów – Zielonki. 
Radny M. Mentel 
- jeśli w Starostwie twierdzą, że priorytetem jest droga przez Zielonki to można dla 
porównania wyliczyć obciążenie na drogach. Przez Mierzawę przejeżdża 80% transportu 
samochodowego. Próbujmy się dogadać ze Starostwem bo nie wiem co będzie na wiosnę gdy 
zacznie się ruch a ludzie zablokują drogę. 
Pan Burmistrz 
- znamy realia budżetowe, prośba do radnych abyśmy przyjęli pewne opracowania co do 
realizacji robót drogowych, prośba o pracę w Komisjach. Droga Mierzawa i pozostałe 
gruntowe to duże koszty, nie ma możliwości aby na drogi dać 2,5mln zł. 
Pan M. Gliwiński – sprawę korytek przy Przedszkolu rozeznamy wiosną, 
- wykonanie schodów rozważymy przy budżecie, 
- na ul. Zielonej mieszkańcy nie zgodzili się na montaż progów zwalniających, 
- oświetlenie Majowej ujmiemy do planów ale na pewno nie na 2011 rok. 
Pan Z. Adamski – wystąpimy o uprzątnięcie śniegu. 
Pan N. Jawor – przepusty w Borszowicach sprawdzimy, 
- przetarg na drogę Borszowice ogłosimy zaraz w styczniu. 
Pan Z. Gładki – wystąpimy o uzupełnienie siatki przeciwśniegowej, 
- oznakowanie drogi przy stawach, poprosimy ZUK o ustawienie słupków + taśma. 
Radny Z. Gładki 
-  zgłosiłem  Dyrektorowi Adamkowi aby zdjąć znak 50km bo jest to teren zabudowany, 
kazał zgłosić do Komisji Ruchu Drogowego, a nadmieniam że z drugiej strony jest znak 
40km. 
Radny W. Tabor 
- czy byłaby możliwość porozumieć się z Wodzisławiem aby od strony Brześcia ustawić znak 
zakaz poruszania się samochodów powyżej 12t. 
Radny M. Mentel 
- na Komisji Drogownictwa wyszła sprawa, że warunkiem na prace kanalizacyjne w pasie 
drogowym było ułożenie chodnika od Borszowic do cmentarza. 
Pan Burmistrz 
- myśmy w ogóle nie mieli zapisanych chodników tylko podstawowe odnowy w miejscach 
gdzie będą wykopy. 
Radny N. Jawor 



- ludzie tak zrozumieli że będzie chodnik. 
Pan J. Chmielarski 
- od 7 lat dzierżawię grunty od Agencji,  chciałem kupić te grunty, teraz w związku z budową 
elektrowni wiatrowych na terenie Pawłowic Agencja wstrzymała procedury wyceny i 
sprzedaży dla mnie. Nie mam umowy z firmą ale firma z Inowrocławia dała mapy, z których 
wynika że na obszarze 250ha mają być farmy wiatrowe. Czy można byłoby zmniejszyć ten 
obszar aby nie wchodzili na mój teren, zwrócił się z prośbą do Burmistrza aby wystąpił z tym 
do Agencji żeby mogli mi sprzedać. 
Radny Z. Gładki 
- na jesieni robili pomiary ale nikt nie powiedział po co, farmy miały być na górze w 
Sosnowcu. Później dowiadujemy się , że farmy mają być w pobliżu domów i na działkach p. 
Chmielarskiego. 
Pan J. Chmielarski 
- mają podpisane 5 umów, początkowo mówiło się o 12 farmach, teraz 1 ma być w 
Wojciechowicach i 5 w Łowinii na glebach klasy II i III. 
Pan Burmistrz 
- podjęliśmy dwie uchwały o zmianie w Studium zagospodarowania przestrzennego, za które 
firmy zapłaciły. Ludzie chcą aby farmy powstały. Agencja twierdzi że cena jest do dogadania. 
Pan J. Chmielarski 
- Agencja da na wolny rynek i wtedy mogę nie kupić. Agencja twierdzi, że Urząd chciał aby 
jak najwięcej działek pod farmy wiatrowe weszło do Planu zagospodarowania. 
Radny M. Mentel 
- dziś podjęliśmy decyzje negatywne w sprawie odrolnienia małych działek a nagle zgadzamy 
się na odrolnienie 50ha. Jeśli mają być te farmy to starajmy się aby strefy obejmowały jak 
najmniejsze obszary. 
Pan Burmistrz 
 - na tych terenach dalej można prowadzić działalność rolniczą, proszę się zwrócić do nas z 
pismem a my odpowiemy w uzgodnieniu z architektem. 
Pan J. Chmielarski 
- firma robiąca pomiary wchodzi na teren bezczelnie bez uzgodnienia, mówiąc że mają zgodę 
gminy. Jest plan, który zabiera mi 25ha + strefa ochronna. 
Pan Burmistrz 
- musimy się zdecydować co chcemy mieć, była decyzja że będą farmy. 
Pan Z. Gładki 
- byłem za tym aby Farmy powstały w odpowiedniej odległości od zabudowań ale teraz 
okazuje się że będą wzdłuż drogi. 
Radny N. Jawor 
- Agencja za 60ha wystawi cenę 4mln, najpierw miało być prawo pierwokupu  to nie 
sprzedali poprzedniej właścicielce a teraz odsyłają do niej. 
Pan A. Kos 
- pracowałem w OSiR skierowany przez PUP. Zostałem zwolniony bo podobno radni 
przegłosowali, że nie powinienem pracować bo mam wysokie dochody. Przedstawił roczne 
rozliczenie PIT, z którego wynika że dochód jest 14.500zł. Żona nie pracuje, ja jestem po 
zawale i dalej działalności nie mogę prowadzić. Jestem jedynym żywicielem rodziny, 
chciałem jakoś do emerytury dopracować. 
Pan Przewodniczący 
- nie było żadnego głosowania przez radę, były pojedyncze głosy na ten temat. 
Pan Burmistrz 
- mówiłem że była dyskusja radnych, zgłaszano opinię ludzi, że zatrudniliśmy Pana mającego 
dochody z różnych źródeł a jest wiele osób bezrobotnych i dlatego Dyrektor musiał 



wypowiedzieć umowę. Został ogłoszony nabór na to stanowisko, Pan ma wymagane 
uprawnienia, zobaczymy ilu będzie chętnych. 
Pan A. Kos 
- podejmując pracę wyrejestrowałem, po miesiącu zostałem zwolniony i co mam teraz robić, 
ponownie się rejestrować. 
Radny S. Łazarski 
- na forum o wielu innych osobach było napisane nie tylko o Panu Kosie i jest cisza. 
Jednakową miarkę trzeba stosować wobec wszystkich. Gdybym do pracy przyjmował swoją 
rodzinę to też czułbym się głupio. W tym temacie nie było żadnych głosowań ani uchwał. 
Radny N. Jawor 
- wystarczy przejść się przez miasto aby usłyszeć rozmowy na temat zatrudnienia na Basenie. 
Kiedyś też byłem po długotrwałym leczeniu   szpitalnym i nikt się mną nie przejmował, a z 
tymi dochodami to jest różnie. 
Pan K. Chmaruk 
- może podjąłem pochopną decyzję , ale jak się miałem zachować gdy słyszę w dyskusji że za 
wynajem sklepów ma Pan 6tys. zł. Rozliczenie PIT widziałem dopiero gdy umowa została 
rozwiązana a decyzję podjąłem pod wpływem społecznych nacisków. Pozostali pracownicy 
również byli skierowani z Biura Pracy jako bezrobotni. Przyjąłem własnego syna bo też był 
bezrobotny, każdy tak by się zachował. 
Radny M. Mentel 
- może powiem tak, była to rozmowa między nami po posiedzeniu. Myśmy nie wiedzieli jakie 
dzierżawy pobierał pan Kos za wynajem. Rozmowa dotyczyła również zatrudnienia                     
p. Kowalkowskiej i innych osób. Dyskusja dotyczyła wielu spraw, które nam się nie 
podobają, padło stwierdzenie że jest to nepotyzm. Wszyscy uważają, że były 
nieprawidłowości przy zatrudnianiu ludzi w OSiR. Nie można mówić, że nie było takiej 
dyskusji bo była i efektem są podjęte działania. 
Pan K. Chmaruk 
- nie zgadzam się ze stwierdzeniem, że były nieprawidłowości w zatrudnianiu , dla przykładu 
podam fakty: było 12 zainteresowanych zatrudnieniem do obsług, ostatecznie zostało 4 osoby 
a po miesiącu 1 osoba się zwolniła bo znalazła. Sprzątaczki są zatrudnione jako pracownicy 
interwencyjni przez PUP. Jest 7 ratowników w tym 3 z Jędrzejowa, 1 z Książa. Zatrudniamy 
3 kasjerki, 2 Panie w biurze są z Konkursu. 
Radny M. Mentel 
- prawdziwe jest powiedzenie, że łyżka dziegciu beczkę miodu zepsuje. Może były naciski na 
przyjęcie pewnych osób, które na długo przed otwarciem obiektu chwaliły się że będą tam 
pracować. 
Radny N. Jawor 
- dla przejrzystości sprawy  też kiedyś byłem w trudnej sytuacji ale nie prosiłem o 
zatrudnienie syna. 
Pan K. Chmaruk 
- jednego syna już kiedyś wygonionego mi z Sędziszowa a teraz ma być to samo z drugim? 
Radny S. Łazarski 
- podam taki przykład, kiedyś w Mstyczowie nie było lekarza, wtedy moja córka skończyła 
studia i złożyła podanie o pracę. Po dwóch dniach już wszyscy mówili że jej załatwiłem a nikt 
nie mówił że wreszcie mają lekarza. W tym środowisku trudno jest żyć ale należy trochę 
przyhamować w wydawaniu osądów. 
Pan Przewodniczący 
- moje córki nigdy nie pracowały w Urzędzie a też był zarzut, że jedna z nich pracuje. Tak 
było i będzie, każdy prowadząc zakład chce mieć ludzi zaufanych bo sam Dyrektor nie 



poprowadzi firmy. Nie wyobrażam sobie, że przyjdzie ktoś nieodpowiedzialny bez uprawnień 
i zacznie uszkadzać drogie urządzenia. 
Pan A. Kos 
- przez lata byłem podatnikiem w związku z prowadzoną działalnością i nie było ze mną 
kłopotów. Chciałem dopracować do emerytury i byłem zadowolony że mam pracę. Czy dziś 
dostanę jakieś wyjaśnienia w mojej sprawie? 
Pan Burmistrz 
- dzisiaj na pewno nie, ale trwa nabór na to stanowisko i może Pan złożyć podanie. Było 
stwierdzenie że gmina powinna zatrudniać najbiedniejsze osoby i tak się działo w 
porozumieniu z PUP, Pani Kowalkowska również została zatrudnione poprzez Urząd  Pracy. 
Tam gdzie były wymagane Konkursy zostały przeprowadzone. 
Radny J. Strzelec 
- wg mnie jest demokracja i trzeba być mocnym, nie wszyscy muszą chwalić i mówić 
jednakowo, nie trzeba dać się prowokować. Kolega Chmaruk drugi raz został wybrany do 
Rady Powiatu to chyba o czymś świadczy. 
Radny W. Tabor 
- nie dajmy się wciągać w polemikę. 
Pan Przewodniczący 
- proponuję nie przetwarzać nie sprawdzonych danych . 
Radny S. Łazarski 
- mamy pismo do Komisji Rewizyjnej od Pań targowych, pewne decyzje wobec nich zostały 
podjęte. 
Pan Burmistrz 
- jest wysokie domniemanie nieprawidłowości, dochodzenie nadal trwa i zostały odsunięte od 
zbierania pieniędzy. Ponieważ są to osoby w wieku przedemerytalnym zostały przesunięte do 
innej pracy, mają obniżone wynagrodzenie. 
Ad. 23 
Pan Przewodniczący zamknął III sesję Rady Miejskiej kadencji 2010 – 2014. 
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